
Eksplicitno izjašnjenje u vezi rješavanja pitanja zaobilaznice na području opštine Kotor 
 
 
Poštovani, 
 
Na osnovu dopisa Radojice Poleksića, predsjednika Ekpertskog tima za rješavanje pitanja 
zaobilaznice na području opštine Kotor, a oslanjajući se na izvještaj koji sam predala , 4. 05. 
2012.  godine dostavljam Vam lično eksplicitno izjašnjenje: 
 
 Smatram da predloženi projekat zaobilaznice na području Opštine Kotor u ovom obliku 

nije prihvatljiv jer bi iz ugla zaštite kulturne baštine predloženo rješenje imalo negativan 
uticaj na Izuzetnu univerzalnu vrijednost Prirodno i kulturno‐istorijskog područja Kotora. 

 Koncept i trasu zaobilaznice je potrebno preispitati kroz prostorno urbanistički plan 
opštine Kotor čija je izrada u toku 

 Takođe, problem zaobilaznice je neophodno sagledati u okviru šireg konteksta, jer je on 
usko povezan sa ukupnim rješenjem saobraćajne infrastrukture opštine Kotor i Boke 
Kotorske u cjelini. Zbog toga se istovremeno koncept saobraćaja u opštini Kotor mora 
preispitati, a paralelno sa tim neophodna je izrada Studije integralnog saobraćajnog 
koncepta Boko‐Kotorskog zaliva 

 Tokom izrade projekta neophodno je uraditi Procjenu uticaja na baštinu (Heritage 
Impact Assessment HIA), kao što je predviđeno u zaključcima Ekspertskog tima, ali i 
preporukama Centar za svjetsku baštinu.  

 
 
S poštovanjem, 
 
Aleksandra Kapetanović, arhitektica konzervatorka  
EXPEDITIO Centar za održivi prostorni razvoj, Kotor 
 
Kotor, 5. 06. 2012. godine 
 


